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LÆRINGSMILJØUTVALGET(LMU) 
  

Læringsmiljøutvalget ved UiB er oppnevnt i henhold til  
Lov om universiteter og høgskoler § 4-3. 

 
Referat fra møte i Læringsmiljøutvalget (LMU) – møte 4/2022  
Tid: onsdag 21. september 2022, kl. 09.00-12.00 

Sted: Det samfunnsvitenskapelige fakultet, seminarrom E på Studentsenteret 

Til stede 

Pinar Heggernes, Christen Lorentzen Soleim, Jan Terje Nygaard (vara), Cecilie Ohm (vara), 
Norman Anderssen (vara), Eva Svensson, Andrea Nesvik Voss, Eva Emilie Skårvik, Ihne 
Selås Johansen, Magnus Jansen, Martin Lage Hådem, Lars Henrik Rytter Øberg (vara), 
Hege Råkil, Karsten Olav Aarestrup, Maria-Carme Torras Calvo, Olaf Erlend Gundersen, Mia 
Milde, Karine Skavhellen, Ellen Lien 

Forfall 

Aksel Solheim, Kjartan Nesset, Karl Harald Søvig og Tore Burheim. Vara stilte for de nevnte. 

Til stede fra sekretariatet 

Vilde Henningsgård 

Til stede fra Det samfunnsvitenskapelige fakultet 

Hilde Marie Rognås, Kristine Jørgensen, visedekan for utdanning, Alette Gilhus Mykkeltvedt, 
Helene Unneland, Elida Linnea Slettum, Jonar Skjemstad Rønning, Lisa Mandala 

Jannicke Lervik og Thomas Berntzen ga omvisning. 

 

00/22 a Godkjenning av innkalling og dagsorden 

Innkalling og dagsorden ble godkjent. Det ble bemerket at endring av 
møterom ikke hadde blitt oppdatert på sakspapirene som lå ute på nett. 

00/22 b Godkjenning av referat fra LMU 3 onsdag 1. juni 2022 

Referatet ble godkjent. 

00/22 c Korte orienteringer fra møtelederen 

00/22 d Hilserunde for nyvalgte studentrepresentanter 

LMU 4 er det første møtet for de nyvalgte studentrepresentantene. Øvrige 
medlemmer og observatører i LMU introduserte seg for de nye. 
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Sak 30/22 a) Valg av leder og nestleder for Læringsmiljøutvalget 2022/2023 

Prorektor Pinar Heggernes innledet saken og henviste til lovkravet om ledelse av LMU. For 
studieåret 2022/2023 er det studentene som skal inneha lederplassen. 

Vedtak: 

1. Læringsmiljøutvalget velger studentrepresentant Andrea Nesvik Voss til leder for 
studieåret 2022/2023 

2. Læringsmiljøutvalget velger prorektor Pinar Heggernes til nestleder for studieåret 
2022/2023 

 
Sak 30/22 b) Revidering av sammensetning av LMU 

Utvalgsleder Andrea N Voss innledet saken. Forslaget til grunn er en oppfølging av tidligere 
sak i LMU, der det er ønsket å få kommunikasjonsavdelingen inn som fast medlem av LMU. 
Etter vedtak i LMU kan forslaget til endring fremmes for universitetsstyret. 

Vedtak: 

1. Læringsmiljøutvalget vedtar forslag til utvidelse av sammensetning av LMU 
2. Forslag til regelendring fremmes for Universitetsstyret i forbindendelse med LMU sin 

årsrapport. 
 

Sak: 31/22 Revidering av statutter for Læringsmiljøprisen 
 
Rådgiver Mia Milde innledet saken. Tidligere har ikke statuttene for Læringsmiljøprisen blitt 
endret i tråd med nye bestemmelser og praksis, men LMU har heller fulgt det som har blitt 
vedtatt når prisen lyses ut. De foreslåtte endringene til statuttene for Læringsmiljøprisen skal 
særlig gjøre det enklere for studentene å levere nominasjoner. 

Innspill i saken 

- Kronebeløpet på prisen ble diskutert, og det var enighet om at kronebeløpet er 
retningsgivende og at det ikke er noe i veien for å øke beløpet uten å endre 
statuttene.  

- Et forsalg var at kronebeløpet skal følge prisutvikling i samfunnet, men det lar seg 
vanskelig gjøre.  

 

Vedtak:     

Foreslåtte endringer ble vedtatt uten ytterligere endringer. 

Oppsummering av vedtatte endringer: 

Punkt 3: Prisen kan tildeles en ansatt, et læringsmiljø (et institutt eller en faggruppe innen et 
eller flere institutt), en administrativ enhet eller en annen enhet eller organisasjon ved UiB 
med ansvar for en avgrenset studie- eller undervisningsvirksomhet, studenter eller 
studentdrevne tiltak.   

Punkt 4: Forslag kan fremmes av studenter eller studentorganisasjoner ved UiB, og skal 
være Læringsmiljøutvalget (LMU) i hende innen frist satt av LMU eller juryen. Alle innsendte 
forslag må være begrunnet i hvordan kandidaten har bidratt til et godt helhetlig læringsmiljø, 
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ledsaget av konkrete eksempler og relevant dokumentasjon. Dersom det foreligger 
studentevalueringer for et innsendt forslag, bør disse tillegges vesentlig vekt. 

Punkt 5: LMU oppnevner en jury på 2 studenter og 2 ansatte til å rangere forslagene. 
Medlemmer i juryen kan ikke selv ha blitt foreslått som kandidat, eller selv ha forslått andre 
kandidater til prisen. Juryen gir en begrunnet innstilling til Læringsmiljøutvalget, som tildeler 
prisen. Prisen deles kun ut når vedtaket i LMU er enstemmig.  

 

Sak:  32/22 Orientering SHoT-tallene for UiB 2022 
 
Rådgiver Mia Milde innledet saken. Rapporten forelagt i sakspapirene er ikke den endelige 
rapporten, og den vil ettersendes LMU. Tallene viser økning i antall studenter med alvorlige 
psykiske symptomplager, som opplever ensomhet, har utført selvskading og rapporterer om 
selvmordstanker.  

Hege Råkil fra Sammen ledet saken videre: 

-  Sammen fortsetter med å allokere ressurser til individuell hjelp, og møter stor pågang 
i henvendelser for samtalehjelp. Studenter får svar innen to døgn, og samtaler 
foregår både på dag- og kveldstid innen 3-7 dager etter første henvendelse.  

- Sammen utvider kurstilbudet, særlig på selvhjelp, og for å jobbe med utadrettet og 
forebyggende, eksempelvis gjennom mentorordningen.  

-  Sammen prioriterer opp arbeidet med studentfrivilligheten, som SHoT viser at har en 
forebyggende sammenheng.  

- Sammen samarbeider med andre samskipnader om en lavterskel digital tjeneste kalt 
«Studentene spør»  

- Sammen har ansatt en prosjektkoordinator for prosjektet Fysisk Aktivitet For Psykisk 
Helse og Trivsel. Dette skal resultere i arenaer for inkludering, sosialisering og 
mestring.   
 

Innspill i saken 

- Det ble etterspurt en plan for hvordan studenter i større grad deltar i 
lavterskeltilbudene  

- Etter pandemien merker Sammen at det er vanskeligere å få opp engasjementet 
blant studentene.  

- UiB følger opp SHoT-undersøkelsen gjennom dialog med fakultetet og videreutvikling 
va prosjekter de har fått tilskudd på, mentorordningen og inkluderingsprosjektet. UiB 
Universell utvides også med en ekstra stilling.  

- UiB Universell skal arbeide med informasjon om tilretteleggingstilbud, men det er ikke 
vurdert et eget tilretteleggingsfond på UiB etter mal fra Sammen sitt helsefond.  

- 17% av studentene sier de går i behandling hos psykolog, og halvparten av disse 
igjen bruker Sammen sitt tilbud. Det er høyere enn andre samskipnader.  

 
Saken vekker engasjement, og LMU kommer til å ha en egen sak om hvordan UiB bør følge 
opp tallene i SHoT i et senere møte høsten 2022. 
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Sak:  33/22 Velkomstuken og studentdrevne aktiviteter 2022 
Karine Skavhellen fra Studieavdelingen innledet saken. Julie Strand er ferdig som 
fadderkoordinator og kunne ikke stille for å svare på spørsmål. 

Innspill i saken 

- UiBtreet var for høsten 2022 en pilot kun for førsteårsstudenter, utenom KMD, og skal 
på sikt være for alle studenter ved UiB. 

- Ca. 2500 studenter var inne i treet før studiestart, og antallet økte etter studiestart.  
- UiBtreet og sjekklisten har spesifikt blitt fremhevet i fokusgrupper etter studiestart.  
- UIB fokuserte på mangfold og inkludering under fadderopplæring, i tillegg til mindre 

alkoholfokus og rolleforståelse. Årets studiestartundersøkelse inneholder også 
spørsmål om bakgrunnen til studentene.   

- Sikresiden bør være tilknyttet UiBtreet. 
- Noen studenter bemerket at politiet møtte opp bevæpnet på fadderopplæring. SA tar 

innspillet videre.  
 

Sak:  34/22 Studentparlamentets arbeidsprogram for 2022/2023 

Utvalgsleder innledet saken. Arbeidsprogrammet er større, men tydeligere inndelt i kapitler, 
bl.a. med et eget læringsmiljøkapittel.  

Innspill i saken 

- IT-avdelingen ønsker å ha direkte dialog med Studentparlamentets arbeidsutvalg, og 
vil særlig gjerne snakke om arbeidsprogrammet og videre samarbeid. 
Universitetsbiblioteket ønsker det samme. 

 

Sak:  35/22 Årsrapport for Læringsmiljøutvalget 2021-2022 

Utvalgets nestleder innledet saken. 

Innspill i saken 

- «Årsmøte AMU og LMU» må endres til «Fellesmøte med AMU og LMU». 
- Under prosjekt med døgnåpent bibliotek står det at alle studenter har korttilgang. 

Studentene påpeker at de har registrert at noen studenter har hatt problemer med 
tilgang. Dette sjekkes. 
 

Vedtak: 
1. Læringsmiljøutvalget vedtar årsrapport for 2021-2022 med de endringer som 

framkom under møtet. 
2. Læringsmiljøutvalget ber om at rapporten blir oversendt Universitetsstyret for videre 

behandling. 
 

Sak:  36/22 Rutine for Si Fra-rapportering og Si Fra-rapport for 2021-2022 
 
Rapporten ble delt ut skriftlig for LMU ved møtestart. 

Ellen Lien fra Studieavdelingen, UiB Universell, innledet saken. LMU fikk en muntlig 
orientering om bakgrunnen for dagens Si Fra-system: 
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- Det har blitt gjort store endringer i hvordan systemet er organisert og hvordan 
studentene kan melde inn ulike saker. En av de største endringene er at 
«trafiklyssystemet» ble avviklet, med bakgrunn i anbefalingen fra PWC sin rapport. 

- Kategorien «Positive tilbakemeldinger» ble lagt til i systemet i mai 2022. Årets rapport 
er kun sammenfattet av fakultetenes tall. 

- Rapporten er hentet fra ephorte. Den er unntatt offentligheten og vil ikke legges ut.   
 

Vilde Henningsgård fra Studieavdelingen innledet drøftingen av innhold i framtidige 
rapporter.  

Innspill i saken 

- «Kritikkverdige forhold»: Det bør presiseres at det gjelder kritikkverdige forhold ved 
praksis, feltarbeid, tokt og lignende. Listen kan utvides, f.eks. med reiser.   

-  «Gruppereise» dukker opp etter man har klikket seg inn på kritikkverdige forhold, og 
det bør fremkomme tydeligere på førstesiden.  

- HR ønsker at LYDIA og HMS-avvik inkluderes i rapporteringssystemet.  
- Rapporten bør kunne si noe om hva tallene betyr, samtidig som konfidensialiteten 

opprettholdes.  
- Rapporten kan inneholde hvordan fakultetene arbeider med å følge opp 

henvendelser. Vurdering av hvordan oppfølging bør gjøres er ulikt på tvers av 
fakultetene, som igjen påvirker hva de kan rapportere på. At varslingskulturen er ulik, 
kan undersøkes nærmere.  

- Saksbehandlingstid og -utfall er viktige data.  
- Det bør sees på om rapporten kan inneholde hva som fremkommer av klager fra 

andre kanaler på fakultetene.   
 

Sak: 37/22 Orientering om døgnåpent bibliotek i Fosswinckels gate 14 
 
Avdelingsdirektør Maria-Carme innledet. Det foreligger ingen skriftlig orientering i saken. 

Foreløpige erfaringer med døgnåpent bibliotek er positive. Sikkerhetstiltak har fungert og det 
har ikke vært alvorlige hendelser i løpet av perioden. Biblioteket brukes gjennom hele 
åpningstiden, med noe lavere besøkstall etter 17:00. Det er få besøkende på nattestid. 
Helger og røde dager har også gode besøkstall. 

Det arbeides nå for å få inn tekjøkken, etter innspill fra studentene. 

Tilbudet bør, på lik linje med andre studentarbeidsplasser, markedsføres enda mer ut til 
studentene. UB ønsker å samarbeide med Studentparlamentet og studentutvalgene for å 
øke synligheten. Dersom en felles oversikt over alle tilgjengelige studentarbeidsplasser skal 
utarbeides skal selvfølgelig dette biblioteket synliggjøres der. 

Det skal gjennomføres en evaluering i løpet av høsten 2022, som er første ordinære 
semester med døgnåpent bibliotek. Resultatene fra evalueringen er ønsket til LMU våren 
2023. LMU takker Universitetsbiblioteket for igangsetting av dette prosjektet.  

 

Sak:  38/22 Prøveordning med dispensere for sanitetsprodukter 

Jan Terje Nygaard fra Eiendomsavdelingen innledet. 
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Piloten som nå igangsettes skal bruke strømløse dispensere, i tråd med behovet for 
strømsparende tiltak. 

De første dispenserne monteres i dag (21. september). Ut 2022 er det pilot på 3 bygg. 
Leverandøren har sponset dispenserne og UiB betaler for innholdet i dem. I denne løsningen 
er produktene gratis tilgjengelige for alle som bruker toalettene. UiB er første 
utdanningsinstitusjon i Norge med et slikt tilbud. 

Denne tjenesten er inkludert i kravspesifikasjonen til anbudet for renhold som ligger ute, og 
det er først i 2023 at UiB eventuelt kan utvide tjenesten til flere bygg. 

Saken skal opp igjen til LMU senere, når EIA kan vise litt statistikk på bruken av 
dispenserne. 

Innspill i saken 

- Det er positivt at dette prosjektet har levert resultater på så kort tid. LMU takker 
Eiendomsavdelingen.  

 

Sak:  39/22 Besøk ved Det samfunnsvitenskapelige fakultet 
Til stede fra Det samfunnsvitenskapelige fakultet: 

Hilde Marie Rognås, Kristine Jørgensen, visedekan for utdanning, Alette Gilhus Mykkeltvedt, 
Helene Unneland, Elida Linnea Slettum, Jonar Skjemstad Rønning, Lisa Mandala 

Jannicke Lervik og Thomas Berntzen ga omvisning.  

Omvisning på Ulrike Pihls hus 

- Høy grad av fleksible arealer 
- Veldig nytt 
- Energieffektivt bygg 

 


